
Pogovor s podpredsednico IS SO Lj.-Center, vodjo občinskega štaba za izvedbo
posojila za ceste

Akcija v polnem teku
V mesecu maju je bil imenovan občinski štab za izvedbo posojila za no

vogradnje, rekonstrukcije in modernizacije magistralnih in regionalnih cest
v Sloveniji. štab sestavljajo predstavniki izvršnega sveta občinske skupščine,
družbeno političnih organizacij v občini in Službe družbenega knjigovodstva,
vodi pa ga podpredsednica IS Skupščine občine Ljubljana Center tov. Nuša
Kerševan, s katero smo se pogovorjali na njenem delovnem mestu v prostorih
občinske skupščine.

Na vprašanje kako ocenju-
.je dosedanji potek akcije o
izvedbi posojila za ceste v ob-

čini Center ter kako poteka
delo občinskega štaba nam je
odgovorila takole:

»Obdinska štab se sestaja
na krajših operativnih sejah
entorat tederusko zarada po-

membnosti aikcije pa imamo
abčasne kontakte, ko se dogo-
varjamo o poteku akoije, se
pasvetujemo o morebitnih pro-
bleimih in vprašanjih in se do-
govarjamo še za akcijo. štab
je operativno teto in v&i člana
zadolžitve aprejemajo in izva-
jajo z vso odgovornostjo.

Kex sestavLjajo štab pred-
stavniki družbenopolitičnih o-r-
ganizacij, skrbe ti vsak na svo-
jem podrooju za aktavdzacijo,
tako sindikati v oirganizacijah
združenega dela, SZDL pred-
vsem na padročju torajevnih
skupnosti, mladinska organiza-
oija pa seznanja mlade v v&eh
sredinah družbenega ždvljenja
o pomembno&ti akcije.

Naš oboinski štab je od
vsega začetka akcije povezan
z ostaMmi občinskitni štabi v

Iijublj:anii. Vodje štabov se en-
krat tedensko sestajamo, izme-
njujemo iakušnje in se posve-
tujemo za nadaljnji potek ak-
cije.«

»Na podlagi razdelilnika ob-
veznosti do vpisa posojila pri-
čakuje republiški adbor za re-
alizacijo posojila, da bo y
občini Ljubljana Center vpi-
sano posojilo najmanj v višini
83.312,331 din. Nedvomno je to
precejšnja obveznost. Kakšen
odziv bi bil potreben, da bi
opravičili zaupanje? Ali lahko
morda pričakujemo, da bo v
občini Center zbranih celo več
sredstev? Kako bi se v tem
primeru razporejela preostala
sredstva zbrana na podlagi po-
sojila?«
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»Obvezn&st naše otoftme za vpis po-
sojila v višiaad 83.312,331 diin sicer ni
majhna, vandar &od&m, da bodo delavoi
pravitao raaumeld pomen te akoije, v ka-
terl vsi prtispevamo k boljšemu cesbnemu
omTežju v Sliovenžji. Dosedanji ' odziv
predvsem s sbrani delavcev v združenem
delu nam zagobavlja, da bomo dosegli
poredvideiao vsoto posajMa. če bomo
alkcijo iavajaH batoo kot smo zastavild,
predivMevam, da bomo ba znesek celo
poresegfld.

V holikioir bomo presegli predvideno
vsobo posojdla, se bcxio abrana sredstva
lahko uspcKrabila za ureditev regšonalnih
eest v LjuMjani. Z ostalimi ljubljanskimi
občdmamd bomo sfcupaij . prlpravdM pred-
log za koruščenije teh sredstev in bomo
o tem še ponočali.«

Kako bo potekala akcija -—--•

Na koordinaeijskem sestanku vodij
ljubljamskih obdinških štabav smo se si-
cer dogovorili, da vodimo celotno akcdjo
v tem smislu, da bi lahko poračeli z vpi-
sam po&ajite na vseh vpisandh mestila 15.
jaimija. Tu ne gre za diogovar o »urad-
nem« začetku vipisa posojdla, ki je bil
podviržen kriMkd, temveč za orientaoijo,
da mora vpis na vipisraiih mesbih pričeti
na.jtkiasn.eje do 15. jiuoija. čepravpo raz-
pisu RepuibOSške skupraosti za ceste SR
Stovenije braja razpis posojdla od 1. maja
do 30. otobobra 1976 pa smo se v Ljoib-
Miarti dogorordK tadi o tem, da bi akoijo
vodili tafco, da bomo večjd del vpisa
qpraivdili v času od 15. jannAja do 10. ju- •

lija, toreij bistveno pred uradno zaklju-
čenAm rokoin.«

Prva ocena, kljub določenim izreče-
nim kritikam da Ljubljana precej kasni
z akcijo o izvedbi posojila za ceste y
primerjavi z drugimi mesti v Sloveniji,
vsaj v občinl Center kažejo, če lahko
sodimo po tem, da so nekatere OZD sto-
pile v akcijo že pred njertim »uradnim«
začetkom, da je razumevanje in zavest
naših ljudi na visold ravni?«

»Ceprav je -koritika, da smo s pričet-
kom vpisa zakasraM toona, ne moremo
oceniti, da doslej nismo iavedli askčije
in mobilizacsije sufojelotAvnih. sil v občini,
da bo vpis nemotenio tekel^v predvide-
niih štordh tedndh. Vedebi moramo budi,
da poleg politične aikoije pfeko doružbeno-
poMttGndh organizacij, bi bilo patrebno
tisdd. precej tehndčmh priprav, vkOJci&io
z inštrulatažo tajraitoav teamdsiij za vpis
posopa v organizacdjah združenega dela.

Delavca v združenera delu bodo vpi-
sovali posojila na pre&o 800 vpisnih me-
stili v svojiih organizacijah.. Na vjpisnih
mestdh y vseih fcrajevnih skiupnositah pa
bpdo vpdsovali posojilo upoikojenci, obrt-
ndka jn nosilci svobodmh pokJicev.

Dejstvo, da so do 10. junija delavci
v nekaterih organizacdjjah zdaruženega
dela že piučeilfl z vipdsam posojila, naan
dokaznBje, da je prdipravJtjenost 'za vpis
dctoj veldka. Poudaiiti žeHm, da je prva
pničela z vpSsom prav TOZD mehanaza-
cdja Cestasga podtjetja .Iij.uibljana, Zdru-
žena. cestna pod:je*ja in delavcd v repu-
blištei komfereincd SZDL. O ostalih še ni-
mamo bočnih podatikov.

Pomembni objekti v naši občini

Razpisano posojdto predsbavlrja le 9 %
vseh saredstev, kd so potrebna za realiza-
oijo deseblebnega progirama jzgiradnje mo-
dernizacije in rekoinstirvikciie regionatoih
in magistiralmii cest v Sloveniijd. Ker bo-
do ba sredsbva združena z ostalimi viri
sredstev — torej ostaldmi 91 % — je sko-
raj nenuogoče reči, kateri kionkretai ob-
jekti bodo zgra.jeni z nĵ koi. Rečemo lah-
too to, da bodo sredstva posojila uporab-
IJena za iBgradnjo objekitov, kd se bodo
graddli v prvih petih letih, tt pa so v Lju-
bljani sledeči: Karlovški most, Prešerno-
va cesta, obvoznica črnuče—Dolgi most,
aačetek ceste Dj.ubldana—Vrhnika, Dreiii-
kov podvoz in Masaryfccw& cesta. Torej
nemailo pomemfonih objektov tudi na ob-
močju naše dboine.«

»Kako ocenjujete dosedanji potek in-
formiranja naših občanov o pomenu po-
sojila in o »tehničnem« poteku izvedbe
akcije, ter kaj smatrate, da bi bilo po-
trebno še storiti, da bi bili občani kar
najobširneje in najpravilneje seznanjeni
z akcijo?«

Obveščanje in napotki
»IrofonnLranje občanov o pomenu

akcije za vipis posojila vse do preteklih
dmi ni bilo zadmtno. Dnevno časopisje
je pred dne\d prdčelo z bolj intenzivinim
obveščarnjem, pTičafcmjemo pa, da se mu
bo pri tem .pridruaila RTV. Etogaja se
namareč, da občani ne nazoimejo, da gre
za posogdio, kd se bo v kasnejšem roku
Viračalo, kd se obrestuje in da gre dejan-
sko za neikakšno obsročtiio varčevanje, ki
je namensko, saj bodo ^braraa sr«isbva
pripornjogla k reaJiaacagd desetletoega pro-
gnama izgaradnje in rekorastoufccdje cest,
ki jih ujpOTabljamo vsd občani. Prav tako
se preraalo zavedamo tega, da bomo
s temi soredstvi sodelovaM vsi vpdsniki
posojila pri realdzacija dela srednjeroč-
nega ra^iooa naže republiike, saj se vsi

Nuša Kerševan

zavedamo pomena cestnih povezav ssa
razvoj nasega gospodanstva.«

»V teh dneh so potekale' inštruktaže
tajnikov in predsednikov odborov za iz-
vedbo posojila za ceste, ki so bili formi-
rani tam kjer so vpisna mesta. Na teh
sestanMh so bila postavljena nekatera
zanimiva vprašanja, katerih. odgovori
bodo prav gotovo zanimali tudi naše
bralce.«

»Na vprašanja, postavljena na sestan-
kdh s predsedmfitoi sindiikatoih podružnic
in tajioikd komisij za vj>is posojdila, sem
skušala sproti odgovarjatl, vendar želim
bo ponoviti.

Ko smo predlagala deLavcem, da vpi-
šejo vsaj polovico osebnih mesečnih do-

hodkov, jni&jtn,o pri '^tem md&lild na do-
sledoo pokwico neke določene osnove
povprečtnega mesečitiega osebnega dohod-
ka. S tem predlogom smo želeli, da se
delavci opredele za višfoo posojila, kd se
vpisuije v okroglih zaiesfcih. zaokroženih
na sto dinarjev, ker bodo tako izdane
budd obvezndce. Naš predlog ne omejuje
nibogar," da v skladu s svojiimi možno-
stmd ne vpdše večjega zneska. Razumiji-
vo je, da bodo verjetao delavci z nižjimii
osebnimi dohodika vpisovald nižje zne&ke.
Isto velja budd aa upokojence z nizkimš
pokojininami.

Skrabka, s prediogootn. ali če hočemo
s porabo »vsaj potovdoe mesečnih oseb-
niih dohodfeov«, nočemo »mejevaibi niko-
gar, da vpiše posojdlo v ofcviru svx>jih
možnosbi in da se z vpdsom opredeli do
naše skupne slcvenske akcije. Posebej
smo se obomili na obnbpiike in sv&bodne
poklice, da se ptrddriuaijo ostalim delav-
cem in vjpišejo posoijilo vsaj v višini dva
procenta doseženega dohodka v lanskem
lebu.

Posojilo se iahko odiplača v enem ali
navjveč 24 obarofcih, kair 6mogo6a; da se
bomo lažje odlo5alii Vplačaini zaieski po-
sojila pa predstavljajo odbiteio posbavko
pri ugobavljanou gkupn^^, dohodka za
odmero davka.

Uporabniike družbenih sredsbev, kd
usbvarjajio lasben dohodek, borej OZD,
smo poTOibiili, da vjpišejo posojilo vsaj
v višini ene procerabne mase iaplačainih
osebndh dohodfcoiv v lebu 1975. Zboffi de-
lavcev v TOZD se že odloča*i<o, koliko
sredstev badio izdvojild za posojilo iz
skiadov sfcupne porabe in poslo-vnih skla-
dov po zatoljiučnem račumu za leto 1976
in 1977. K vpisii smo povaibild boidi pred-
stavništiva OZD iz drugih republdk, ki
delajo- v naši občind, predivsem pa de-
lavce y beh enotiah.

Akcija borej teče, ugotavljamo pri-
pravlijehost za vpis posojdla, ki kaže na
zavest naših občanov.«

Pripravil: Artur Boroje


